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Information/diskussion

- Uppsiktsdialog med Flens Bostads AB – ordförande Helén Stockow (S) och 
driftingenjör Mikael Carlsson

- Uppföljning av utbildning i totalförsvar – beredskapssamordnare Denise 
Karlsson

- Ekonomisk rapport – ekonomichef Jeanette Lijesnic
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§ 1 KS/2023:110 – 000

Svar på medborgarförslag angående förbud mot bruk av lustgas på 
allmän plats

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att bifalla medborgarförslaget med hänvisning till att arbete har inletts, 
KS/2023:146 - Revidering av lokala ordningsföreskrifter.

______________________

Bakgrund
Ett medborgarförslag har inkommit 2023-06-14.
Förslaget godkändes av Kommunfullmäktige 230828 §74. Kommunfullmäktige 
uppdrog till kommunstyrelsen att besvara medborgarförslaget.

Medborgarförslaget föreslår att Flens kommun förbjuder bruk av lustgas på 
allmänna platser i Flens kommun med hänvisning till att det är ett utbrett 
problem bland unga som kan medföra fysiska men för dem som brukar.

Precis som förslagsställarna skriver är bruk av lustgas ett växande problem i Flens 
kommun, där unga inhalerar lustgas i berusningssyfte. Att använda lustgas kan 
medföra hälsorisker som till exempel medvetslöshet och köldskador samt vid 
upprepad användning även skador på nervsystemet. Det ökande problemet med 
bruk av lustgas medför även ett problem med nedskräpning som blir 
resurskrävande och kostsamt för kommunen. Det är viktigt såväl ur ett 
folkhälsoperspektiv som barnperspektiv samt miljöperspektiv att Flens kommun 
bidrar till att begränsa bruk av lustgas.

När medborgarförslaget inkom till kommunfullmäktige var arbetet redan 
påbörjat att skriva fram ett förslag till ändring av lokala ordningsföreskrifter 
rörande bruk av lustgas på allmän plats, KS/2023:146 - Revidering av lokala 
ordningsföreskrifter. Detta ärende kommer att tas upp i kommunfullmäktige 
2023-01-29.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 2 KS/2023:146 – 003

Revidering av lokala ordningsföreskrifter
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att anta revideringen av de lokala ordningsföreskrifterna (Lokala 
ordningsföreskrifter för Flens kommun, Flens kommuns författningssamling 
2020:20 - 003),

att revideringen gäller från 2024-03-01,

att de reviderade föreskrifterna anmäls till Länsstyrelsen Södermanlands län,

att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade lokala 
ordningsföreskrifterna i Flens kommuns författningssamling, samt

att kommunstyrelsen återkommer med en komplettering gällande användning 
av lustgas senast 3 juni 2024 för att gälla ytterligare orter och områden i 
kommunen. 

______________________

Bakgrund
Under de senaste åren har det blivit alltmer vanligt att framför allt ungdomar 
använder lustgas i berusningssyfte, vilket uppmärksammats i många kommuner. 
Även i Flens kommun har detta bruk ökat i omfattning. Bruket sker inte sällan 
utomhus och på offentliga platser. Genom att inhalera lustgas kan ett kortvarigt 
rus uppnås. Inhalering av lustgas är inte förbjuden och bruket är inte heller 
reglerat i ordningslagen. Bruk av lustgas innebär dels hälsorisker för individen 
(såsom köldskador i svalg, medvetslöshet samt vid långvarigt bruk även skador 
på nervsystemet), dels ökade risker för säkerhetsbrister och ordningsproblem. 
Det medför även ett problem med nedskräpning som blir resurskrävande och 
kostsamt för kommunen. Det är viktigt såväl ur ett folkhälsoperspektiv, som 
barnperspektiv samt miljöperspektiv att Flens kommun bidrar till att begränsa 
bruk av lustgas.
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Kommunen har enligt ordningslagen (lag 1993:1617, kapitel 1, § 2) möjlighet att 
besluta om att jämställa vissa platser med offentliga platser och utforma lokala 
föreskrifter kring särskilda platser eller områden. Flens kommun har lokala 
ordningsföreskrifter, där bland annat förtäring av alkohol på offentlig plats har 
reglerats (Föreskrifterna antogs av kommunfullmäktige 2020-12-10 § 117).

I Flens kommuns arbete med trygghets- och brottsförebyggande frågor har 
lägesbildsanalyser visat att det frekvent förekommer bruk av lustgas, framför allt 
i Flens tätort och ofta på platser utformade för barn och unga. Detta bekräftas i 
kommunens samarbete med Polisen. För att detta problem ska kunna åtgärdas, 
ser kommunledningsförvaltningen att det finns ett behov av att inkludera 
reglering kring inhalering av lustgas på offentliga platser i Flens tätort i de lokala 
ordningsföreskrifterna. Därför lämnas här förslag på revidering av de lokala 
ordningsföreskrifterna. Polisen ser positivt på om förbud mot inhalering av 
lustgas inkluderas i de lokala föreskrifterna.

De förändringar som föreslås i nu gällande föreskrifter avser dels ett tillägg med 
en paragraf som särskilt reglerar förbud mot inhalering av lustgas på offentlig 
plats § 11 b, dels en specificering av i vilka områden som förbudet ska gälla, vilket 
markerats i bilaga 4. Det markerade området är större än det område som i nu 
gällande föreskrift gäller för alkohol. Detta motiveras av att kommunens 
kartläggningsarbete pekat på att problemen är mer spridda. Därför föreslås att 
förbudet att inhalera lustgas ska gälla i ett större område. 
Kommunledningsförvaltningen gör bedömningen att det större geografiska 
området även är relevant för reglering av förtäring av alkohol (§ 11 i nu gällande 
lokala ordningsföreskrifter). Därför föreslås att området för förbud mot 
alkoholförtäring på offentlig plats utvidgas till det område som markeras i 
bilagan.

Förslag till ändringar:
Tillägg av paragraf om förbud mot inhalering av lustgas:
§ 11 b. Det är inte tillåtet att inhalera lustgas på offentlig plats inom de områden
i Flens tätort som framgår i bilaga 4.
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Förslag till beslut
att anta revideringen av de lokala ordningsföreskrifterna (Lokala 

ordningsföreskrifter för Flens kommun, Flens kommuns författningssamling 
2020:20 - 003),

att revideringen gäller från 2024-03-01,
att de reviderade föreskrifterna anmäls till Länsstyrelsen Södermanlands län, 
samt
att uppdra till kommunstyrelsen att inta de reviderade lokala 

ordningsföreskrifterna i Flens kommuns författningssamling.

Yrkanden
Mari-Louise Andersson (S) yrkar tillägg med att kommunstyrelsen återkommer 
med en komplettering gällande användning av lustgas senast 3 juni 2024 för att 
gälla ytterligare orter och områden i kommunen. 

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett tilläggsyrkande. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 

Vid ställd proposition på Mari-Louise Anderssons (S) tilläggsyrkande finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 

Skickas till 
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 3 KS/2023:175 – 114

Inrättande av beredningen för brottsförebyggande arbetet

Kommunstyrelsen beslutar

att tillsätta en gemensam beredning för brottsförebyggande arbete under 
kommunstyrelsen med kommunstyrelsens ordförande, oppositionsråd 
samt ytterligare tre ledamöter som även har uppdrag i nämnd. Övriga 
nämnder och bolagsstyrelser adjungeras in vid behov,

att beredning påbörjar sitt arbete från och med mars 2024 och att samtliga 
ledamöter utses på kommunstyrelsens sammanträde den 19 februari 2024,

att beredningen har som uppdrag att samordna beslut om brottsförebyggande 
åtgärder mellan styrelser och nämnder i Flens kommun och i samverkan 
med andra aktörer i enlighet med Lag (2023:196) om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete. I detta avseende ska beredningen:
- Regelbundet följa lägesbilden om brottslighet och återrapportera detta 

till styrelse och nämnder
- Bereda frågor till styrelse och nämnder om övergripande insatser utifrån 

ett kunskapsbaserat arbetssätt
- Bereda frågan om åtgärdsplan för beslut i kommunstyrelsen
- Bereda underlag och förslag på skriftliga överenskommelser om 

samverkan med relevanta externa aktörer, exempelvis 
samverkansöverenskommelse med polisen

- Beredningen ska regelbundet samverka med externa aktörer om det 
brottsförebyggande arbete i kommunen

- Representanter för beredningen ska delta i av kommunen fastställda råd 
för dialog kring det brottsförebyggande arbetet

- Beredningen ska till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige under 
kvartal 3 2025 utvärdera sitt arbete och föreslå förbättringar utifrån 
gällande lagstiftning

- Beredningen ska verka för att ett övergripande strategiskt råd inrättas i 
regionen omfattande minst Flen, Katrineholm och Vingåker

- Beredningen ska träffas minst 4 gånger per år, samt

att en instruktion för beredningen för brottsförebyggande arbete utformas av 
kommunledningsförvaltningen och fastställs av kommunfullmäktige kvartal 2 2024.    

______________________
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Bakgrund
Från 1 juli 2023 så gäller lagen (2023:196) om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete, i vilken det bland annat framgår att kommunen ska 
ta fram en lägesbild över brottsligheten i kommunen, ta ställning till behovet av 
åtgärder och besluta om en åtgärdsplan samt samordna det brottsförebyggande 
arbetet och teckna skriftliga överenskommelser om samverkan med relevanta 
aktörer.  

Syftet med den nya lagen anges i §2 och §3 där det framgår att kommunerna ska 
bidra till att samhällets samlade brottsförebyggande arbete bedrivs på ett 
effektivt sätt och att arbetet sker utifrån ett kunskapsbaserat underlag tar 
ställning till brottsförebyggande åtgärder och tar visst ansvar för samordningen 
av det brottsförebyggande arbetet inom kommunen.

Vidare framgår av lagen att kommunerna ska verka för att strategiska 
brottsförebyggande frågor hanteras i ett särskilt forum (strategiskt råd) där 
kommunen och relevanta aktörer ingår och att detta råd ska ledas av 
kommunen. 

Under föregående mandatperiod hade kommunstyrelsen ett säkerhetsutskott 
som ansvarade bland annat för det brottsförebyggande arbetet men även för 
övrigt säkerhetsarbete och krishantering. I den utvärdering som genomfördes så 
framkom bland annat en otydlighet om uppdrag men även svårigheter med 
styrning och genomslag av frågorna. En av de viktigaste slutsatserna var de 
fördelar som sågs när representanter i utskottet även hade uppdrag i nämnder 
och kunde ta med sig frågor vidare. 

I avvaktan på den nya lagen och under arbetet med en ny strategisk plan för 
mandatperioden så har ansvaret för frågor om brottsförebyggande arbete 
hanterats av kommunstyrelsen. Den mängd av olika ärenden som hanteras av 
kommunstyrelsen skapar vissa begränsningar att ha fokus på dessa frågor vilket 
gör att dialoger har förts om olika möjliga forum för samverkan.

Inom tjänstemannaorganisationen så hanteras för närvarande samordningen via 
kommunledningsgruppen och av denna utsedda samordningsfunktionen Trygga 
Flen. Trygga Flen har under våren återrapporterat bland annat lägesbild till 
kommunstyrelsen. Arbetet i tjänstemannaorganisationen använder EST – effektiv 
samverkan för trygghet som utgångspunkt för sitt arbete vilket grundar sig på 
forskning och beprövad erfarenhet. För lägesbildsrapportering använder 
organisationen Embrace. 
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I strategisk plan 2024–2027 framgår i det strategiska området, trygghet genom 
hela livet, att det brottsförebyggande arbetet är en viktig grund för att skapa 
trygghet i Flens kommun. 

Kommunledningsförvaltningen har gjort en enkel värdering av olika former av 
forum utifrån det som anges i lagen. I lagen anges forum men inom parentes 
strategiskt råd. När det gäller det råd så ses begränsningar i ett sådant forum 
utifrån att det är ett rådgivande organ med begränsad styrfunktion. Råd riskerar 
att antingen mer ta former av diskussionsklubb vilket inte ger begränsad effekt 
eller en informell styrfunktion som skapar dubbelkommando i organisationen. 
Utgångspunkten i kommunen bör vara för att skapa tydlighet att styrning sker i 
enlighet med ordinarie ledningsfunktioner, det vill säga att beslut tas via 
kommunstyrelse eller nämnder. Ett alternativ har då varit att inrätta ett utskott 
under kommunstyrelsen då ansvaret åligger styrelsen avseende 
brottsförebyggande frågor. Med beaktande av utvärderingen av 
säkerhetsutskottet så finns dock risk att det kvarstår behov av samverkan med 
nämnder. 

En beredning under kommunstyrelsen skulle skapa en möjlighet att ha 
representanter från övriga nämnder i enlighet med utvärderingen av 
säkerhetsutskottet. Beredningen skulle kunna kanalisera behov av beslut på flera 
nämnder utifrån sitt ansvarsområde brottsförebyggande arbete och på så sätt 
kunna utgöra en gemensam styrfunktion. Beredningen skulle kunna adjungera 
externa representanter till sina möten. Ett uppdrag till beredningen skulle kunna 
vara att utvärdera arbetet efter en tidsperiod och återkomma med förslag på 
förbättringar som kommunstyrelsen då skulle kunna fatta beslut kring.

Det har förekommit diskussion om andra former som till exempel styrgrupper 
eller liknande. Detta riskerar dock att skapa otydlighet i styrning inom 
kommunen. 
Sammantaget när det gäller förslag på forum så förordar 
kommunledningsförvaltningen att beredning väljs initialt och att denna tillsätts 
brett med representation från minst de större nämnderna och bolagen. 
Beredningen för brottsförebyggande arbete kommer då att utgöra det 
strategiska forum som anges i tidigare angiven lag.

Vid en snabb dialog av andra kommuner så förekommer det en flora av olika 
forum men där det vanligaste är brottsförebyggande råd. Vid dialog med 
kommundirektörer om de olika formerna så framkommer varierad framgång och 
att det inte är funktionen i sig utan den samverkan och styrning som forumet 
skapar som ger effekt.
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I flera kommuner upplevs råd som funktion ge begränsad samordning och 
styrning utan blir mer ett forum för utbyte av information och diskussion. Ett 
arbete som skulle vara bra för Flens kommun att följa är det samarbete kring 
organiserad brottslighet som görs av kommunerna Södertälje, Nykvarn, 
Strängnäs, Eskilstuna, Västerås och Enköping. Vid förfrågan om deltagande så har 
samarbetet meddelat att de inte i nuläget tar in fler kommuner men gärna delar 
med sig av erfarenheter. Då bland annat Flen, Katrineholm, Vingåker, Gnesta 
delar en ganska lika lägesbild så skulle ett samarbete mellan dessa kommuner 
kunna ge en bättre samordning och dialog med polisen. Katrineholm, Vingåker 
och Flen delar dessutom samma polisområde. 

Beredningen för brottsförebyggande arbete blir ett viktigt verktyg för att minska 
brottsligheten i kommunen. Genom att samarbeta mellan olika aktörer kan 
kommunen skapa ett effektivt och kunskapsbaserat brottsförebyggande arbete. 
Syftet med den brottsförebyggande beredningen skulle vara en strategisk 
plattform för samverkan inom kommunen men även relevanta externa aktörer 
inom det brottsförebyggande arbetet. Beredningen bör även koordinera beslut 
om brottsförebyggande insatser som berör flera nämnder och styrelser. 
Beredningen ska bidra till att ta fram en lägesbild över brottsligheten i 
kommunen som fastställs av kommunstyrelsen, identifiera behov av åtgärder och 
föreslå åtgärdsplan till kommunstyrelsen, följa upp och utvärdera det 
brottsförebyggande arbetet. 

För att få ett effektivt arbete för beredningen så bör det vara bred 
representativitet. Det finns olika val som kan göras i detta fall. Dels skulle 
beredningen kunna utgöras av ordförande i respektive styrelse och nämnd som 
deltar. Detta skulle till del underlätta styrning men skapar samtidigt en ökad 
belastning på ordföranderollen. Ett alternativ är att styrelse och nämnder utser 
representant vilket skulle bredda engagemanget i kommunen. Utifrån att 
brottsförebyggande arbete anges under den strategiska planen inom området 
att vara trygg genom hela livet kan ordföranderollen eller att styrande politik 
besätter rollerna i beredningen. Ett argument kring detta är det 
brottsförebyggande arbete skulle kunna ses vara över de politiska gränserna 
utifrån läget i Sverige idag. Det skulle tala för att representanter utses men att 
styrande minoriteten har en majoritet i beredningen.

Beredningens ordförande ska oavsett val utgå från kommunstyrelsen. 
Utifrån en aspekt så bör deltagandet vara brett i beredningen för att skapa 
förankring. Det som talar emot detta är dels att en större beredning inte ökar 
effektiviteten. En balans är att beredningen består av de större nämnderna och 
bolagen och att övriga adjungeras vid behov. 
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Kommunledningsförvaltningens förslag blir att kommunstyrelsen utser 2 
representanter, barn-, utbildnings- och kultur-, social och arbetsmarknads-, vård 
och omsorgs- och samhällsbyggnadsnämnden utser vardera en representant, 
Flens kommunfastigheter AB och Flens Bostad AB styrelser utser vardera en 
representant. Övriga nämnder och styrelser adjungeras vid behov. 

Utifrån lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete föreslås 
följande uppgifter vara de som hanteras av beredningen. 
Ta fram en lägesbild över brottsligheten: I detta avseende ska beredningen ta 
fram en lägesbild över brottsligheten i kommunen baserad på statistik från den 
egna verksamheten, polisen och andra relevanta aktörer men även utifrån den 
rapportering som sker i Embrace. 

Identifiera behov av åtgärder: Här ska beredningen identifiera behov av åtgärder 
för att minska brottsligheten i kommunen. Åtgärder kan vara av olika slag i allt 
från upplysnings- och informationskampanjer, förebyggande arbete med barn 
och unga, trygghetsskapande åtgärder i miljöer

Bereda frågan om en åtgärdsplan till kommunstyrelsen: Beredningen ska ta fram 
förslag på åtgärdsplan för det brottsförebyggande arbetet. Åtgärdsplanen 
innehåller mål, åtgärder, resurser och tidsplan. 

Följa upp och utvärdera arbetet: Beredningen ska följa upp och utvärdera 
arbetet med att minska brottsligheten i kommunen. Uppföljningen ska ske 
regelbundet och ska utgöra underlag för beslut om eventuella justeringar av 
åtgärdsplanen. Uppföljningen ska återrapporteras till styrelse och nämnder minst 
på årsbasis.

Övriga uppgifter: Beredningen ska samarbeta med andra relevanta aktörer, till 
exempel polisen, räddningstjänsten, fastighetsägare och föreningar.
Utöver detta så bör även beredningen utvärdera sitt arbete regelbundet och 
återkomma till kommunstyrelsen med förslag på förbättringar. Dessa uppgifter 
bör vara grunden för arbete i beredningen som kommer att stöttas av bland 
annat brottsförebyggande samordnaren i Flens kommun samt av sekreterare vid 
sina möten.
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Förslag till beslut
att tillsätta en gemensam beredning för brottsförebyggande arbete under 

kommunstyrelsen med två representanter från kommunstyrelsen, en 
representant från vardera barn-, utbildning och kultur-, social och 
arbetsmarknads-, vård och omsorgs- och samhällsbyggnadsnämnden, samt 
styrelserna för Flen Kommunfastigheter AB (FKAB) och Flens Bostads AB 
(FBAB), övriga styrelser och nämnder adjungeras in vid behov,

att beredningen påbörjar sitt arbete från jan 2024 och att samtliga ledamöter är 
utsedda innan 31/12 2023,

att beredningen har som uppdrag att samordna beslut om brottsförebyggande 
åtgärder mellan styrelser och nämnder i Flens kommun och i samverkan 
med andra aktörer i enlighet med Lag (2023:196) om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete. I detta avseende ska beredningen:
- Regelbundet följa lägesbilden om brottslighet och återrapportera detta 

till styrelse och nämnder
- Bereda frågor till styrelse och nämnder om övergripande insatser utifrån 

ett kunskapsbaserat arbetssätt
- Bereda frågan om åtgärdsplan för beslut i kommunstyrelsen
- Bereda underlag och förslag på skriftliga överenskommelser om 

samverkan med relevanta externa aktörer, exempelvis 
samverkansöverenskommelse med polisen

- Beredningen ska regelbundet samverka med externa aktörer om det 
brottsförebyggande arbete i kommunen

- Representanter för beredningen ska delta i av kommunen fastställda råd 
för dialog kring det brottsförebyggande arbetet

- Beredningen ska till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige under 
kvartal 3 2025 utvärdera sitt arbete och föreslå förbättringar utifrån 
gällande lagstiftning

- Beredningen ska verka för att ett övergripande strategiskt råd inrättas i 
regionen omfattande minst Flen, Katrineholm och Vingåker

- Beredningen ska träffas minst 4 gånger per år, samt
att en instruktion för beredningen för brottsförebyggande arbete utformas av 

kommunledningsförvaltningen och fastställs av kommunfullmäktige kvartal 2 
2024.
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Yrkanden
Emma Dahlin (M) yrkar avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
första att-sats och tillägg med att tillsätta en gemensam beredning för 
brottsförebyggande arbete under kommunstyrelsen med kommunstyrelsens 
ordförande, oppositionsråd samt ytterligare tre ledamöter som även har uppdrag 
i nämnd. Övriga nämnder och bolagsstyrelser adjungeras in vid behov. 

Ann-Charlotte Munter (S) yrkar ändring i kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till andra att-sats med att beredning påbörjar sitt arbete från och med 
mars 2024 och att samtliga ledamöter utses på kommunstyrelsens sammanträde 
den 19 februari 2024. 

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett avslagsyrkande, ett tilläggsyrkande samt ett ändringsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till första att-
sats mot Emma Dahlins (M) avslagsyrkande finner ordförande att 
kommunstyrelsens beslutar att avslå kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till andra att-
sats mot Ann-Charlotte Munters (S) ändringsyrkande finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Ann-Charlotte Munters (S) 
ändringsyrkande. 

Vid ställd proposition på Emma Dahlins (M) tilläggsyrkande finner ordförande att 
kommunstyrelsens beslutar att bifalla detsamma. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag i övrigt finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla desamma. 

Skickas till:
Kommunfullmäktige 
Akt
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§ 4 KS/2022:79 – 615

Projekt för höjd utbildningsnivå och livslångt lärande

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att uppdraget med fokus på att fördjupa och bredda analysen kring vilka behov 
som finns för att Flens kommun ska kunna erbjuda effektiva och kvalitativa 
möjligheter till höjd utbildningsnivå, livslångt lärande och egen försörjning 
för kommunens invånare är genomfört,

att ett gemensamt kompetenscenter införs i Flens kommun under 2024 i 
samverkan mellan barn-, utbildnings- och kulturnämnden, social- och 
arbetsmarknadsnämnden och kommunstyrelsen. I kompetenscenter 
samverkar gymnasieskola, vuxenutbildning (komvux och SFI), 
arbetsmarknadsenhet (inklusive kommunalt aktivitetsansvar), studie och 
yrkesvägledning, EdTech och näringsliv, 

att kompetenscenter Flen bidrar till följande mål inom hållbarhetsprogrammet: 
Mål 4 - God utbildning för alla, mål 8 - Anständiga arbetsvillkor och 
ekonomisk tillväxt och mål 10 - minskad ojämlikhet,

att kompetenscentra bidrar till målområde 2.2 Flen - där människor får växa och 
ta plats och inom målområdet följande indikatorer
- Vuxna biståndsmottagare med långvarigt ekonomiskt bistånd, andel (%) 

av befolkningen (Kolada)
- Ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden eller studerar 2 år 

efter slutförd gymnasieutbildning, hemkommun, andel (%) (Kolada)
- Elever på SFI som klarat minst två kurser, av nybörjare två år tidigare, 

andel (%),

att kompetenscenter Flen bidrar till målet inom det strategiska området, 
strategisk plan 2024–2027, att år 2027 är andelen arbetslösa i åldern 18–64 
under riksgenomsnittet med indikatorer
- Arbetslöshet 18–64 år, årsmedelvärde, andel (%) av befintligt (Kolada)
- Inskrivna arbetslösa 18–64 år (Arbetsförmedlingen),
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att samverkan ger effekter inom följande områden
- effektivitet avseende administration, ekonomi, ledning och lokaler. Ett 

särskilt fokus ska läggas vid en samlokalisering av kompetenscenter Flen. 
- förbättrad långsiktig strategisk kompetensförsörjning för såväl Flens 

kommun (näringsliv) som den egna organisationen
- ökad samverkan mellan Barn- utbildning- och kulturnämnden och Social- 

och arbetsmarknadsnämnden
- ökade effekter på individnivå, det vill säga med målsättningen fler till 

egen försörjning och/eller utbildning
- kompetenscenter Flen skapar en tydlig väg in och en väg ut till studier 

och arbete för medborgare i Flens kommun,

att kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att upprätta en gemensam 
ledning för implementeringsarbetet under 2024,

att kommunstyrelsen inom ramen för samverkansöverenskommelsen med 
Arbetsförmedlingen arbetar för att yrkesprogram ska vara en del av 
kompetenscenter Flen,

att kompetenscenter Flen från senast 2025 utvecklar verksamheten till att 
omfatta samverkan med yrkeshögskolan, universitet och högskolor samt 
näringslivet,

att återrapportering till berörda nämnder och styrelse sker i samband med 
nämnd- och kommunrapporter avseende status i införandet under 2024, 

att under första halvåret 2025 skriftligen återrapportera utgången av effekterna 
av 2024 års inrättande av kompetenscentra samt dess effekter och 
förbättrad samverkan.

______________________ 
Christine Zetterdahl (SD), Johan Hallinder (SD) och Anton Ragnarsson (V) deltar ej 
i beslutet

Bakgrund
I samband med strategisk plan 2021–2023 (KF 2020-10-22 §115) gavs barn-, 
utbildnings- och kulturnämnden och socialnämnden det gemensamma 
uppdraget att utreda förutsättningarna för ett kompetenscentrum i Flens 
kommun. Ett utredningsarbete bedrevs under 2021, dels med representanter 
från de berörda kommunala verksamheterna och dels med externa konsulter. 
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En utredningsrapport sammanställdes av en av de externa konsulterna bland 
annat utifrån utredningsunderlaget som togs fram i den interna projektgruppen. 
Rapporten föreslog att ett pilotprojekt skulle startas i syfte att etablera ett 
kompetenscentrum. 

I rapporten fanns en rad rekommendationer om hur ett sådant pilotprojekt 
skulle struktureras. Rapporten konstaterade också att ytterligare underlag 
behövdes, bland annat djupare behovsanalys. Rapporten behandlades i båda 
nämnderna (SN 2021-11-15 §72 och BUK 2021-11-15 §99) som föreslog att 
kommunfullmäktige skulle besluta enligt rapportens förslag. 

Kommunledningsförvaltningens hade emellertid synpunkter om att konsultens 
utredningsrapport inte till fullo svarade mot uppdraget. 
Kommunledningsförvaltningen menade att underlaget behövde kompletteras 
innan eventuella beslut om organisatoriska förändringar kunde fattas, men att 
underlaget gav ett visst stöd för att ökad samverkan mellan kommunala 
verksamheter skulle vara positivt och att vissa förutsättningar fanns för det.  
Istället för det pilotprojekt som skissades i konsultens rapport föreslog 
kommunledningsförvaltningen att socialnämnden och barn-, utbildnings- och 
kulturnämnden skulle tilldelas projektmedel ur kommunstyrelsens reserv för att 
under ett års tid genomföra ett projekt i syfte att fördjupa och bredda analysen. 

Kommunstyrelsen föreslog att nämnden skulle få i uppdrag att i samverkan med 
socialnämnden och barn, utbildnings- och kulturnämnden bedriva ett 
pilotprojekt i enlighet med nämndens och konsultrapportens förslag med start 
2022. Fokus skulle ligga på att fördjupa och bredda analysen kring vilka behov 
som finns för att Flens kommun ska kunna erbjuda effektiva och kvalitativa 
möjligheter till höjd utbildningsnivå, livslångt lärande och egen försörjning för 
kommunens invånare. Kommunfullmäktige fastställde kommunstyrelsens förslag 
till beslut. Kommunstyrelsen uppmanades att i delar av arbetet involvera 
nämnderna. Projektet skulle:
- fokusera på de utmaningar som Flens kommun ser för medborgare och 

verksamheter i gränslandet mellan utbildning och arbetsmarknad och utgå 
från de behov som finns i berörda målgrupper,

- syfta till att utforma vägar för förbättrade möjligheter till egen försörjning, 
högre kvalitet och resurseffektivitet i såväl gymnasieskola, som 
vuxenutbildning, yrkesutbildning och arbetsmarknadsrelaterade insatser,

- beakta potentialen för samverkan intern och externt,
- beakta kompetensbehov hos lokalt/regionalt näringsliv,
- beakta Flens kommuns arbetsmarknadsprogram och de översynsarbeten 

som pågår på området, liksom andra pågående uppdrag som knyter an till 
samma verksamhetsområden och målgrupper. 
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Ett projektdirektiv fastställdes i april 2022 som satte starten för det projekt som 
nu ska slutrapporteras.  

Utifrån de behov och förutsättningar som framkommit i arbetet ur ett 
målgruppsperspektiv dras slutsatsen att flera klient-/målgrupper som har behov 
av verksamheterna vuxenutbildningen, arbetsmarknadsenheten och enheten för 
vuxna (inklusive ekonomiskt bistånd), skulle kunna gynnas av att dessa 
verksamheter utvecklar sin samverkan. Idag är dessa tre verksamheter 
organiserade inom samma avdelning under social- och arbetsmarknadsnämnden. 
Det leds av samma avdelningschef och delar därmed utvecklingsarbete på 
förvaltningsnivå. Enhetscheferna arbetar redan aktivt för att steg för steg 
samverka mer, både utifrån enskilda individers behov och mer strukturellt. 
Därför är en slutsats att det är denna samverkan som har bäst potential att 
innebära kvalitetsförstärkningar för individer och högre effektivitet. I och med att 
delar av dessa verksamheter nu också delar lokaler finns möjligheter för både 
positiva effekter som uppnås baserat på fysisk närhet, och när det gäller 
effektivare lokalanvändning.

Ur verksamheternas perspektiv är det dock inte alla berörda individer som 
gynnas av detta. Arbetsmarknadsenheten kommer att ha fortsatt 
samarbetsbehov med grund- och gymnasieskola kring ungdomarna som är 
aktuella för KAA-verksamhet, likväl som med Arbetsförmedlingen, och ibland 
Försäkringskassan eller Region Sörmland kring enskilda individer. Och 
vuxenutbildningen behöver, oavsett hur verksamheter organiseras i kommunen, 
ha fortsatt samverkan med gymnasieskolan - inte minst kring elever som kan 
behöva stöd i övergång från gymnasieskola till vuxenutbildning om 
gymnasieexamen inte nås inom Prins Wilhelmgymnasiet. Dessa båda 
verksamheter kan i viss mån också gynnas av att dela tjänster - inte minst för 
lärare med efterfrågad behörighet. Alla verksamheterna har också i någon 
utsträckning behov av tillgång till studie- och yrkesvägledarkompetens (SYV). SYV 
delas redan idag mellan olika verksamheter. Med det sagt kan sådan samverkan 
även bedrivas utan att en fast organisation skapas för alla verksamhetsområden.

Mot bakgrund av detta, och utifrån att ovanstående tre verksamheter 
(vuxenutbildningen, arbetsmarknadsenheten inklusive KAA och enheten för 
vuxna inklusive ekonomiskt bistånd) redan har påbörjat ett arbete för att stärka 
sin samverkan i syfte att målgruppens individer ska få bättre stöd, bedöms denna 
samverkan vara den som är både enklast att utveckla relativt snabbt och den 
som har bäst förutsättningar att ge positiva effekter för målgruppen i ett kortare 
perspektiv. Därför föreslås att eventuella satsningar på organisatorisk samverkan 
görs för dessa tre verksamheter. 
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Namnet på en eventuell fast organisation bör anpassas och leda tankarna till de 
verksamhetsområden som ingår. 

Uppsalas exempel, beskrivet i rapporten, kan verka som inspiration i detta fall - 
“Utbildnings- och jobbcentrum” för vuxna.

Gränsytorna mot verksamhet inom barn-, utbildnings- och kulturnämnden är 
viktiga framförallt utifrån effekter för vissa målgrupper ur ett längre perspektiv. 
Då Prins Wilhelmgymnasiet och arbetsmarknadsenhetens KAA-verksamhet redan 
har påbörjat ett arbete för att stärka sitt samarbete liksom den kommunala 
grundskolan inkluderat, finns förutsättningar att fortsätta denna utveckling, om 
än inte lika tydlig inom en organisatorisk samverkan, utan snarare i form av ett 
förstärkt samarbete. Likaså vad gäller samverkan kring t.ex. gemensamma 
professioner över utbildningsområdet. 

Det föreslås att ett funktionsansvar utses för den fortsatta organisatoriska 
samverkan. Utifrån det ekonomiska läge kommunen befinner sig i bör denna 
person finnas inom organisationen och med en tydlig koppling mot de tre 
verksamhetsområdena (vuxenutbildningen, arbetsmarknadsenheten inklusive 
KAA och enheten för vuxna inklusive ekonomiskt bistånd). Personen bör få 
uppdraget att parallellt fortsätta utveckla den organisatoriska samverkan och 
lämna en utvärdering till kommunstyrelsen senast under första halvåret 2024. 
Det har under våren 2023 funnits en ambition att samtala med skolor på 
eftergymnasial nivå utifrån arbetet kring det strategiska området höjd 
utbildningsnivå och livslångt lärande och mer specifikt i syfte att undersöka 
samverkansmöjligheter med kommunen. Som nämns i rapporten har Region 
Sörmland tecknat en överenskommelse med Mälardalens universitet. Den är 
inriktad på kompetensförsörjningsområdet och omfattar forskning, innovation 
och samverkan. Målet är att stärka samverkan mellan universitet och 
kommunerna i länet genom att utbildning och fortbildning tillhandahålls lokalt 
vid lärcentrum. Vuxenutbildningen i Flen ingår i ett VIS-nätverk 
(vuxenutbildningen i Sörmland) där frågor om lärcentrum lyfts. VIS-nätverket har 
delats in i två områden, det ena är lärcentrum för högre studier där Mälardalens 
universitet finns med, och det andra är lärcentrum inom ramen för komvux. 
Utöver detta finns ett upparbetat samarbete mellan vuxenutbildningen och ett 
antal högskolor och universitet vad gäller möjligheten att skriva tenta i 
vuxenutbildningens lokaler, detta genom att vuxenutbildningen är medlemmar 
och anslutna till plattformen NITUS. 
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Även gymnasieskolan har samverkan med flera universitet vad gäller 
verksamhetsförlagd utbildning (VFU) för blivande lärare. 

Vuxenutbildningen är inte partnerskola för ett sådant samarbete då deras 
bedömning är att det inte finns utrymme att ta emot det antal elever som ska 
erbjudas detta per år (12 st). Glädjande nog är flera samtal redan påbörjade kring 
området höjd utbildningsnivå och livslångt lärande. Rekommendationen är att 
fortsätta samtalen under hösten 2023 med Mälardalens universitet specifikt men 
även andra närliggande högskolor, universitet och folkhögskolor, i syfte att 
undersöka samarbetsmöjligheter generellt och den tecknade överenskommelsen 
mellan Region Sörmland och Mälardalens universitet specifikt och dess 
möjligheter för Flens kommun.

Flera ekonomiska aspekter beskrivs i rapporten, bland annat olika verksamheters 
totala kostnader och intäkter, olika mått utifrån effektivitet, kvalitet och resurser 
och olika statsbidrag som kan väntas framåt eller prognostiseras minskas. Det är 
ännu för tidigt att lämna ett konkret relevant ekonomiskt underlag för den 
framtida verksamheten som ska bedrivas. Förslaget är därför att under fjärde 
kvartalet 2023 återkomma med ett ekonomiskt underlag samt förslag på 
indikatorer att mäta. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta
att uppdraget med fokus på att fördjupa och bredda analysen kring vilka behov 

som finns för att Flens kommun ska kunna erbjuda effektiva och kvalitativa 
möjligheter till höjd utbildningsnivå, livslångt lärande och egen försörjning 
för kommunens invånare är genomfört,

att det förslag om organisatorisk samverkan (mellan vuxenutbildningen, 
arbetsmarknadsenheten inklusive KAA och enheten för vuxna inklusive 
ekonomiskt bistånd), som presenteras i rapporten, och som syftar till 
förbättrade möjligheter till stärkt utbildningsnivå och/eller till egen 
försörjning för berörda invånare fastställs,

att ett funktionsansvar utses för den fortsatta organisatoriska samverkan,
att den funktionsansvariga ska lämna en utvärdering till kommunstyrelsen 

senast under första halvåret 2024 samt,
att ett ekonomiskt underlag samt förslag på indikatorer att mäta för den 

fortsatta organisatoriska samverkan presenteras till kommunstyrelsen under 
fjärde kvartalet 2023. 
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Yrkanden
Peter Munter (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
första att-sats och avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag i övrigt. 

Peter Munter (S) yrkar tillägg med,
att ett gemensamt kompetenscenter införs i Flens kommun under 2024 i 

samverkan mellan barn-, utbildnings- och kulturnämnden, social- och 
arbetsmarknadsnämnden och kommunstyrelsen. I kompetenscenter 
samverkar gymnasieskola, vuxenutbildning (komvux och SFI), 
arbetsmarknadsenhet (inklusive kommunalt aktivitetsansvar), studie och 
yrkesvägledning, EdTech och näringsliv, 

att kompetenscenter Flen bidrar till följande mål inom hållbarhetsprogrammet: 
Mål 4 - God utbildning för alla, mål 8 - Anständiga arbetsvillkor och 
ekonomisk tillväxt och mål 10 - minskad ojämlikhet,

att kompetenscentra bidrar till målområde 2.2 Flen - där människor får växa och 
ta plats och inom målområdet följande indikatorer
- Vuxna biståndsmottagare med långvarigt ekonomiskt bistånd, andel (%) 

av befolkningen (Kolada)
- Ungdomar som är etablerade på arbetsmarknaden eller studerar 2 år 

efter slutförd gymnasieutbildning, hemkommun, andel (%) (Kolada)
- Elever på SFI som klarat minst två kurser, av nybörjare två år tidigare, 

andel (%),
att kompetenscenter Flen bidrar till målet inom det strategiska området, 

strategisk plan 2024–2027, att år 2027 är andelen arbetslösa i åldern 18–64 
under riksgenomsnittet med indikatorer
- Arbetslöshet 18–64 år, årsmedelvärde, andel (%) av befintligt (Kolada)
- Inskrivna arbetslösa 18–64 år (Arbetsförmedlingen),

att samverkan ger effekter inom följande områden
- effektivitet avseende administration, ekonomi, ledning och lokaler. Ett 

särskilt fokus ska läggas vid en samlokalisering av kompetenscenter Flen. 
- förbättrad långsiktig strategisk kompetensförsörjning för såväl Flens 

kommun (näringsliv) som den egna organisationen
- ökad samverkan mellan Barn- utbildning- och kulturnämnden och Social- 

och arbetsmarknadsnämnden
- ökade effekter på individnivå, det vill säga med målsättningen fler till 

egen försörjning och/eller utbildning
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- kompetenscenter Flen skapar en tydlig väg in och en väg ut till studier och 
arbete för medborgare i Flens kommun  

att kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att upprätta en gemensam 
ledning för implementeringsarbetet under 2024.

att kommunstyrelsen inom ramen för samverkansöverenskommelsen med 
Arbetsförmedlingen arbetar för att yrkesprogram ska vara en del av 
kompetenscenter Flen,

att kompetenscenter Flen från senast 2025 utvecklar verksamheten till att 
omfatta samverkan med yrkeshögskolan, universitet och högskolor samt 
näringslivet,

att återrapportering till berörda nämnder och styrelse sker i samband med 
nämnd- och kommunrapporter avseende status i införandet under 2024, 
samt

att under första halvåret 2025 skriftligen återrapportera utgången av effekterna 
av 2024 års inrättande av kompetenscentra samt dess effekter och 
förbättrad samverkan.

Emma Dahlin (M) yrkar avslag på Peter Munters (S) andra, tredje och fjärde 
tilläggsyrkande samt tillägg med att särskilt ge effekter på berörda punkter i 
Hållbarhetsprogrammet och Strategisk plan på Peter Munters (S) femte 
tilläggsyrkande.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns fem avslagsyrkanden och 11 tilläggsyrkanden.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till första att-
sats finner ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag i övrigt mot 
Peter Munters (S) avslagsyrkanden finner ordförande att kommunstyrelsen 
beslutar att avslå kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

Vid ställd proposition på Peter Munters (S) första tilläggsyrkande finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
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Vid ställd proposition på Peter Munters (S) andra, tredje och fjärde 
tilläggsyrkande finner ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
desamma. 

Vid ställd proposition på Peter Munters (S) femte till tionde tilläggsyrkande 
finner ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla desamma. 

Protokollsanteckning
Emma Dahlin (M) och Katarina Lagerstedt (M) lämnar följande 
protokollsanteckning:

Ett Kompetenscentra föreslås inrättas under 2024 efter flera års utredande. Vi 
Moderater tycker det är helt avgörande att vi nu äntligen kommer tillskott med 
ett införande. De verksamheter som berörs i form av gymnasie, kommunalt 
aktivitetsansvar, vuxenutbildning, studie- och yrkesvägledning, näringsliv och 
koppling mot högre utbildning är alla centrala för en höjd utbildningsnivå och ett 
livslångt lärande. Samtidigt är höjd utbildningsnivå och livslångt lärande mycket 
centralt för Flens kommuns utveckling, vilket utredningen tydligt visar på.

Det är helt avgörande att en tydlig ledning bildas för att samverkan mellan Barn-
utbildning- och kulturnämnden och Social- och arbetsmarknadsnämnden skall ske 
på ett så effektivt sätt som möjligt. Samverkan ska ge tydliga effekter på 
administration, ekonomi, ledning och lokaler, ökad effekt på individnivå, det vill 
säga fler till egen försörjning eller utbildning.

Vi ser förslaget som en tvåstegslösning där berörda nämnder och förvaltningar 
nu ska visa att samverkan fungerar och att de effekter som omnämns i beslutet 
uppstår. Visar det sig att samverkan fungerar dåligt och effekterna uteblir 
kommer vi överväga behovet att ändra organisation och tillhörighet för 
respektive inblandad verksamhet för att nå ett bättre resultat.

Vi ser fram emot återrapporteringen som ska ske under första halvåret 2025.
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Anton Ragnarsson (V) och Cecilia Friis (MP) lämnar följande 
protokollsanteckning:

Frågan om kompetenscentrum i Flen är stor och viktig och har utretts under lång 
tid.
Nu har "Projekt för höjd utbildningsnivå och livslångt lärande" resulterat i en 
hundrasidig rapport som ger fördjupad och breddad analys och ligger som grund 
för beslut om hur samverkan ska organiseras för att uppnå "möjligheter till höjd 
utbildningsnivå, livslångt lärande och egen försörjning för kommunens invånare".

Vi tycker att det, inför ett så stort beslut, borde ha planerats in en presentation av 
rapporten, med möjlighet till frågor och svar.

Vi tycker också att det är anmärkningsvärt att de styrande partierna, som äger 
dagordningen och tidigare gått fram med förslag på att-satser till KSAU, där 
dessa gått igenom oförändrade, nu på sittande möte stryker samtliga liggande 
att-satser för att lägga fram tio nya, utan någon förhandsinformation och utan 
att närmare motivera ändringarna eller belysa vad dessa ändringar får för 
eventuella konsekvenser.

I det läget känner vi inte att det är rimligt att deltaga i beslutet och valde därför 
att avstå. När ärendet kommer till kommunfullmäktige har vi förhoppningsvis 
fått en tydligare bild.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 5 KS/2023:80 – 000

Begäran om anstånd för förlängd svarstid gällande finansiering av 
Heden, nytt särskilt boende i Malmköping

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att ärendet om nytt särskilt boende i Malmköping får förlängd svarstid till och 
med kvartal två 2024.

______________________

Bakgrund
Ärendet om nytt särskilt äldreboende återremitterades på kommunfullmäktige 
2023-10-30 för att invänta de delar i kommunfullmäktiges beslut 2023-01-30 § 4 
som fortsatt saknas, att återkomma med tidplan, ekonomisk kalkyl och plats för 
såväl tillfälliga som nya permanenta korttidsplatser samt hyreskonsekvenser. Vid 
vård- och omsorgsnämndens sammanträde 2023-12-14 beslutade nämnden att 
återremittera ärendet. Då nämnden ansåg att förslagen på evakueringsplatser 
behöver utredas ytterligare, gällande att redovisa hur medarbetarna ska 
hanteras vid tillfällig flytt, att se till så att erforderliga säkerhetskrav har beaktats 
och myndighetskrav har tillgodo sätts samt att fler och mer passande alternativ 
på evakueringsplatser redovisas. Återremissen innebär att uppdraget inte är 
komplett och innebär att svarstiden behöver förlängas till och med kvartal två 
2024.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
AKt
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§ 6 KS/2023:74 – 000

Svar på uppdrag att utvärdera och se över effekterna av 
näringslivsrådet och näringslivsstrategin

Kommunstyrelsen beslutar

att uppdraget om återrapportering är slutfört,

att uppdra till kommunledningsförvaltningen att se över “Instruktion för 
näringslivsrådet i Flens kommun” (2018:2 - 141) gällande näringslivsrådets 
sammansättning, roll, funktion och arbetssätt, samt

att göra en översyn av näringslivsstrategin utifrån Strategisk Plan 2024–2027 
med budget 2027s målsättning om ökad till-växt och uppdatera 
dokumentet i enlighet med kommunens gällande styrdokument ”Riktlinje 
för styrdokument”.

______________________

Bakgrund
År 2022 gavs Kommunstyrelsen i uppdrag att i dialog med näringslivskontoret 
och näringslivsrådet att utvärdera arbetet samt effekterna av näringslivsrådet 
och näringslivsstrategin för att identifiera eventuella utvecklingsområden för ett 
ännu bättre näringslivsklimat. Uppdraget redovisades, men återremitterades vid 
kommunstyrelsens möte 4 april 2023.

Näringslivsstrategin togs fram och beslutades år 2017 och har sin grund i Flens 
kommuns vision och värdegrund. Samma år tillsattes Näringslivsrådet med 
branschrepresentanter. Under åren som har gått har ingen utvärdering eller 
uppföljning av effekter gjorts förrän nu och representanterna i näringslivsrådet 
är till stor del samma som när rådet startades. Utvärderingen återfinns i bilaga.

Då det idag pågår ett arbete med översyn av kommunens vision så bör även 
näringslivsstrategin ses över, alternativt att den avvecklas. 
Kommunledningsförvaltningens förslag är att näringslivsarbetet i framtiden styrs 
genom den kommunövergripande handlingsplan som är under framtagande. 
Detta för att bli mer handlingskraftiga och skapa bättre förutsättningar för ökad 
möjlighet till kontinuerlig utvärdering, revidering och uppföljning.
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Näringslivsrådet har bidragit till en ökad dialog mellan Flens kommun och 
näringslivet och därmed bidragit till informationsutbyte om branschernas 
respektive kommunens aktuella läge. Det är svårt att peka ut specifika effekter 
som har kommit av arbetet i rådet, men ett gott exempel är idén om att 
genomföra en företagsgala och att samverkan mellan skola och näringsliv har 
växt fram ut tankar från näringslivsrådet.

Det är lämpligt att se över näringslivsrådet och dess sammansättning för att 
säkerställa att relevanta branscher är representerade utifrån antagen strategisk 
plan 2024–2027, vilken har ett brett fokus på tillväxtfrågor och uppsatta mål 
kring företagsklimatet. Idag saknas det bland annat representanter från bygg- 
och transportbranschen som är två stora branscher inom vår region. Alternativt 
att representanter utses utifrån geografiskt läge i kommunen för sprida 
informationen från näringslivsrådet bredare. Att kontinuerligt byta 
branschrepresentanter i rådet bidrar till nya perspektiv och att fler branscher får 
chans att delta i det gemensamma arbetet mot ett bättre näringslivsklimat.

Ur ett medborgarperspektiv är det viktigt att styrdokument som berör 
näringslivsarbetet revideras och aktualiseras, att näringslivsrådet har rätt 
sammansättning för att främja dialogen med de största branscherna i 
kommunen och arbetet mot ett förbättrat företagsklimat. Ett gott företagsklimat 
har positiv inverkan på den kommunala ekonomin både på kort och lång sikt. 
Genom ett ökat engagemang hos kommunens företag i till exempel 
utbildningsfrågor och kompetensutveckling/kompetensförsörjning bidrar det till 
att fler individer ges möjlighet till egen försörjning och även att fler företag väljer 
att etablera sig i Flens kommun.

Genom omvärldsbevakning framkommer även att flera kommuner valt en mer 
informell mötesform och att representanterna i näringslivsråden byts ut varje år 
för att skapa en bättre och bredare dialog utifrån företagens aktuella behov.

Förslag till beslut:
att uppdraget om återrapportering är slutfört,
att uppdra till kommunledningsförvaltningen att se över näringslivsrådets roll 

och funktion, samt
att upphäva näringslivsstrategi för Flens kommun Företagandet startar här 

(2017:10) vilken enligt plan ersätts av kommande kommunövergripande 
handlingsplan gällande näringslivsfrågor.
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Yrkanden
Emma Dahlin (M) yrkar ändring i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
andra att-satsen med att uppdra till kommunledningsförvaltningen att se över 
“Instruktion för näringslivsrådet i Flens kommun” (2018:2 - 141) gällande 
näringslivsrådets sammansättning, roll, funktion och arbetssätt.

Emma Dahlin (M) yrkar avslag på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
tredje att-sats till förmån för eget tilläggsyrkande att göra en översyn av 
näringslivsstrategin utifrån Strategisk Plan 2024–2027 med budget 2027s 
målsättning om ökad till-växt och uppdatera dokumentet i enlighet med 
kommunens gällande styrdokument ”Riktlinje för styrdokument”.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns ett ändringsyrkande och ett avslagsyrkande till förmån för eget 
tilläggsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till första att-
sats finner ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till andra att-
sats mot Emma Dahlins (M) ändringsyrkande finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Emma Dahlins (M) ändringsyrkande.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till tredje att-
sats mot Emma Dahlins (M) tilläggsyrkande finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Emma Dahlins (M) tilläggsyrkande.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt
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§ 7 KS/2023:187 – 629

Svar på uppdrag om att utreda hur hyresmodell för skolor kan 
förändras

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna att uppdraget avseende att utreda hur hyresmodell för skolor 
kan förändras så att enbart ytor för skolverksamhet ingår i skolans budget 
för hyror återrapporteras i samband med bokslutet för 2023.

______________________

Bakgrund
I den strategiska planen 2020–2023 med budget för 2023 fick kommunstyrelsen 
och barn-, utbildnings- och kulturnämnden i uppdrag att utreda hur hyresmodell 
för skolor kan förändras så att enbart ytor för skolverksamhet ingår i skolans 
budget för hyror. Uppdraget redovisas i barn-, utbildnings- och kulturnämnden 
den 7 december 2023 och därefter går det till kommunstyrelsen. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att uppdraget redovisas till 
kommunstyrelsen vid sammanträdet den 15 april 2024, i samband med bokslutet 
för år 2023, då samtliga uppdrag biläggs årsredovisningen.

Skickas till:
Akt
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§ 8 KS/2023:147 – 000

Nämndinitiativ från Cecilia Friis (MP) om att tillskriva regeringen 
om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet

Kommunstyrelsen beslutar

att avslå nämndinitiativet.
______________________

Bakgrund
Vänsterpartiet och Miljöpartiet har initierat att Flens kommun, 
kommunstyrelsen, ska tillskriva regeringen om att anmälningsplikt inte bör 
införas i kommunal verksamhet.

Initiativet är en ren politisk fråga som kommunledningsförvaltningen avstår från 
att yttra sig över.

Yrkanden
Daniel Ljungqvist (S), Emma Dahlin (M), Christine Zetterdahl (SD), Anna 
Jernemalm (KD) och Berit Hyllbrant (L) yrkar avslag till nämndinitiativet.

Björn Carlsson (C) och Anton Ragnarsson (V) yrkar bifall till nämndinitiativet.

Propositionsordning
Ordförande finner att det finns 5 avslagsyrkanden till nämndinitiativet samt två 
bifallsyrkanden till initiativet.

Vid ställd proposition på bifall mot avslag finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå nämndinitiativet.
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Särskilt yttrande
Emma Dahlin (M), Katarina Lagerstedt (M), Anna Jernemalm (KD), Berit Hyllbrant 
(L) och Stefan Sandberg (L) lämnar följande särskilda yttrande:

Moderaterna, Kristdemokraterna och Liberalerna i Flens lämnar följande 
särskilda yttrande över nämndinitiativet om att tillskriva regeringen om att 
anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet.

Moderaterna, Kristdemokraterna och Liberalerna i Flen förordar ett avslag på 
Miljöpartiets nämndinitiativ om att tillskriva regeringen om att anmälningsplikt 
inte bör införas i kommunal verksamhet. Regeringen har gett “Utredningen om 
stärkt återvändandeverksamhet” i uppdrag att se över om medarbetare i 
kommuner och regioner ska vara skyldiga att informera polis och Migrationsverk 
när det kommer i kontakt med personer som vistats i Sverige utan tillstånd. Ett 
slutbetänkande ska lämnas senast den 30 september år 2024. Enligt gängse 
ordning skickar regeringen ut betänkandet och andra förslag på remiss för att 
inhämta yttranden från myndigheter och organisationer. Det är i det skedet som 
Flens kommun kommer ha möjlighet att yttra sig om förslaget och föra fram de 
konsekvenser som kommunen ser med förslaget. I det beslutade uppdraget finns 
redan direktivet att utreda om informationsplikten skulle strida mot ömmande 
värden, rätten till skolgång och sjukvård. I dagsläget finns inga skarpa förslag 
som ligger på bordet om hur detta ska gå till eller om det ska infrias. Regeringen 
ska inte utesluta att utreda svåra frågor utan det kanske är just de svåra 
frågorna som behöver utredas. 

Vi anser att det är en märklig ordning att uttrycka kommunala uppfattningar om 
någonting som inte ännu finns eller föreslagits. I vanliga fall svarar kommunen på 
remisser eller uttrycker uppfattningar om saker som finns. Det är en bra ordning. 
Nu noterar vi att Miljöpartiet och Vänsterpartiet väljer att föregå såväl utredning 
som skarpa förslag. Det är en dålig ordning, alldeles oavsett vilken uppfattning 
man har i sakfrågan.
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Ann-Charlotte Munter (S), Daniel Ljungqvist (S), Mari-Louise Andersson (S), Peter 
Munter (S), Jonas Thyrén (S) och Hans Åfeldt (S) lämnar följande särskilda 
yttrande:

Under kommunstyrelsen 2022-09-11 väckte Cecilia Friis (Mp) ett nämndinitiativ 
om att tillskriva regeringen om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, fritidsverksamhet, 
kulturell verksamhet för barn och unga, eller socialtjänsten.

Regeringen har gett utredningen i uppdrag att se över om medarbetare i 
kommuner och regioner ska vara skyldiga att informera polis och 
Migrationsverket när de kommer i kontakt med personer som vistas i Sverige 
utan tillstånd. Ett slutbetänkande ska ha lämnats senast den 30 september år 
2024. 
Enligt gängse ordning skickar regeringen ut betänkanden och andra förslag på 
remiss för att inhämta yttranden från myndigheter och organisationer. Det är i 
det skedet som Flens kommun kommer att ha möjlighet att yttra sig om förslaget 
och föra fram de konsekvenser som kommunen ser med förslaget.

Det råder inga tvivel om att vi Socialdemokrater ställer oss bakom intentionen i 
ledamotsinitiativet och den omfattande kritik som riktas från flera håll, såväl från 
flera fackliga organisationer och från SKR, med anledning av utredningsförslaget. 
Vi instämmer i att det finns en stor risk att det är samhällets svagaste som 
kommer att drabbas hårdast samtidigt som arbetsförhållanden för de offentligt 
anställda kommer att påverkas negativt då förslaget strider mot både yrkesetiska 
regler och lagstiftning.

Skickas till:
Akt
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§ 9 KS/2023:183 – 041

Kommunstyrelsens nämndplan 2024–2027 med budget 2024 och 
plan för intern kontroll 2024
 
Kommunstyrelsen beslutar

att anta kommunstyrelsens nämndplan 2024–2027 med budget 2024 inklusive 
plan för intern kontroll 2024, 

att allvarligare fel eller brister som identifieras genom den interna kontrollen 
omgående rapporteras för kommunstyrelsen.

att på sidan 7 lägga till som näst sista mening i måltext om Flens kommuns 
platsvarumärke ska stärkas, ”En tillväxtberedning kommer att inrättas 
under 2024”,

att tillföra följande indikatorer som kommunstyrelsens egna, med 
utgångsvärde från senaste mätningen:
- Antal registrerade företag aktiva i Flens kommun, (Källa: Business 

Update System), Målvärde 2027: ökar (Mäter antal etableringar) 
- Antal företagsbesök (egen mätning), Målet till 2027 är företagsbesök 

varannan vecka.
- Inskrivna arbetslösa, antal (Källa: Arbetsförmedlingen): Målvärde 2027: 

Halvera
- Medborgarundersökningen - Kommunen sköter sina olika 

verksamheter bra, andel (%) (Källa: Kolada (ID: N00668)), Målvärde 
2027: I nivå med riket,

att ta fram en strategi för kommunens markinnehav och exploatering,

att indikatorer till målet Plan- och exploateringsprocessen i Flens kommun är 
effektiv utarbetas senast till kommunstyrelsens sammanträde i juni 2024, 

att återkomma snarast till kommunstyrelsen med lämpligt förslag på 
kontrollmoment som rör risken att utsättas för välfärdsbrott och otillåten 
påverkan inom kommunstyrelsens verksamhetsområde.

att lägga till indikatorer under ”Effekt på hållbarhetsmål”: Utsläpp till luft av 
växthusgaser, totalt, CO2e. (Källa: RKA/Nationella emissionsdatabasen)

______________________
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Bakgrund
I Strategisk plan 2024–2027 som beslutades av kommunfullmäktige 2023-09-25 § 
96 fastställelses tre strategiska områden med fyra kommunövergripande mål. I 
nämndplan för kommunstyrelsen har nämndmål upprättats utifrån den work-
shop som hölls för kommunstyrelsen 2023-10-24 och har sin utgångspunkt i 
styrelsens ansvar, verksamhet och rådighet. 

Kommunstyrelsen ska bidra till kommunfullmäktiges mål om befolkningstillväxt 
genom ett bra samarbete mellan Flens kommun och näringslivet, ha en effektiv 
planprocess samt stärka Flens platsvarumärke.  Minskad klimatpåverkan och 
ökad biologisk mångfald ska stärkas av kommunstyrelsen genom att årligen 
säkerställa att åtgärder i redan beslutade planer genomförs. 

För att minska arbetslösheten och öka resultaten i skolan ska kommunstyrelsen 
fortsatt arbete för att vara en attraktiv arbetsgivare. Det är ett 
kommunövergripande mål som förväntas ge effekt på samtliga förvaltningar. 
Vidare ska kommunstyrelsen skapa förutsättningar för ett systematiskt arbete 
med social hållbarhet. 

För att öka tryggheten i kommunen ska kommunstyrelsen arbeta 
kunskapsbaserat och strategiskt med det brottsförebyggande arbetet. 
Kommunstyrelsen ska också öka förmågan att hantera händelser som avviker 
från det normala utifrån ett krisberedskapsperspektiv. 

Plan för intern kontroll består av tre kommunövergripande kontrollmoment vilka 
fastställts av kommunstyrelsen i oktober 2023. Därtill finns fem specifika 
kontrollmoment vilka kommunstyrelsen prioriterat vid work-shop tillfället i 
oktober. 

Förslag till beslut
att anta kommunstyrelsens nämndplan 2024–2027 med budget 2024 inklusive 
plan för intern kontroll 2024, samt
att allvarligare fel eller brister som identifieras genom den interna kontrol-len 
omgående rapporteras för kommunstyrelsen.

Yrkanden
Björn Carlsson (C) yrkar tillägg med att på sidan 7 lägga till som näst sista mening 
i måltext om Flens kommuns platsvarumärke ska stärkas, ”En tillväxtberedning 
kommer att inrättas under 2024”.
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Emma Dahlin (M) yrkar tillägg med 
att tillföra följande indikatorer som kommunstyrelsens egna, med utgångsvärde 

från senaste mätningen:
- Antal registrerade företag aktiva i Flens kommun, (Källa: Business Update 

System), Målvärde 2027: ökar (Mäter antal etableringar) 
- Antal företagsbesök (egen mätning), Målet till 2027 är företagsbesök 

varannan vecka.
- Inskrivna arbetslösa, antal (Källa: Arbetsförmedlingen): Målvärde 2027: 

Halvera
- Medborgarundersökningen - Kommunen sköter sina olika verksamheter bra, 

andel (%) (Källa: Kolada (ID: N00668)), Målvärde 2027: I nivå med riket,
att att ta fram en strategi för kommunens markinnehav och exploatering,
att indikatorer till målet Plan- och exploateringsprocessen i Flens kommun är 

effektiv utarbetas senast till kommunstyrelsens sammanträde i juni 2024, 
att avslå de två första föreslagna kontrollmomenten i internkontrollplanen, 

samt
att återkomma snarast till kommunstyrelsen med lämpligt förslag på 

kontrollmoment som rör risken att utsättas för välfärdsbrott och otillåten 
påverkan inom kommunstyrelsens verksamhetsområde.

Anton Ragnarsson (V) yrkar tillägg med att lägga till indikatorer under ”Effekt på 
hållbarhetsmål”: Utsläpp till luft av växthusgaser, totalt, CO2e. (Källa: 
RKA/Nationella emissionsdatabasen)

Björn Carlsson (C) yrkar avslag på Emma Dahlins (M) avslagsyrkande gällande de 
två första föreslagna kontrollmomenten i internkontrollplanen (s.17).

Christine Zetterdahl (SD) yrkar bifall till Emma Dahlins (M) samtliga 
tilläggsyrkanden.

Propositionsordning
Ordförande finner att det förutom kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
finns sju tilläggsyrkanden.

Vid ställd proposition på kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla desamma.

Vid ställd proposition på Björn Carlssons (C) tilläggsyrkande finner ordförande att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 
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Vid ställd proposition på Emma Dahlins (M) första, andra, tredje och femte 
tilläggsyrkande finner ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
desamma. 

Vid ställd proposition på Emma Dahlins (M) fjärde tilläggsyrkande finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att avslå detsamma.

Votering begärs

Följande propositionsordning läses upp och godkänns. Den som bifaller Emma 
Dahlins (M) tilläggsyrkande röstar JA. Den som vill avslå röstar NEJ.

5 ledamöter röstar JA, 6 ledamöter röstar NEJ.

JA-röster avger:
Christine Zetterdahl (SD), Johan Hallinder (SD), Anna Jernemalm (KD), Berit 
Hyllbrant (L) och Emma Dahlin (M)

NEJ-röster avger:
Anton Ragnarsson (V), Peter Munter (S), Daniel Ljungqvist (S), Mari-Louise 
Andersson (S), Ann-Charlotte Munter (S) och Björn Carlsson (C)

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå Emma Dahlins (M) 
tilläggsyrkanden. 

Vid ställd proposition på Anton Ragnarssons (V) tilläggsyrkande finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att bifalla detsamma. 

Skickas till:
Akt
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§ 10 KS/2023:77 – 456

Återrapportering av uppdrag att ta fram förslag med kostnad för 
utökning av återvinningscentraler för privatpersoner

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna återrapporteringen angående utökning av återvinningscentraler 
för privatpersoner i Flens kommun. 

______________________

Bakgrund
Den 25 oktober 2022 inkom ett medborgarförslag om att införa en mobil 
återvinningscentral i Flens kommun. Syftet skulle vara att göra det lättare för till 
exempel äldre, personer med funktionsnedsättning och/eller dem som saknar bil 
att återvinna det avfall som ska lämnas på återvinningscentralen (ÅVC). 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-07 §130 att medborgarförslaget får 
ställas. 

Fullmäktige beslutade 2023-04-24 §26 att avslå medborgarförslaget med 
hänvisning till att det redan finns alternativ insamling för de som har svårt att 
lämna avfall på ÅVC:n, samt att uppdra till kommunstyrelsen att i samverkan 
med Flen Vatten och Avfall AB ta fram ett förslag med kostnad på hur man skulle 
kunna utöka antalet ÅVC:er (för privatpersoner) i orterna Bettna, Hälleforsnäs 
och Malmköping med exempelvis ”Nyköpingsmodellen” som utgångspunkt, samt 
att uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen senast kvartal 3 2023.

Sörmland Vatten och Avfall AB (SVAAB) inkom den 14 september 2023 med en 
utredningsrapport angående utökat antal ÅVC:er i Flens kommun, dels utifrån 
Nyköpingsmodellen med mobila ÅVC:er och dels utifrån ett upplägg med 
stationära mindre ÅVC:er med begränsade öppettider. 

Utredningsrapporten kommer fram till att den beräknade årliga kostnaden för 
införande av mobil ÅVC beräknas uppgå till 1 453 887 kr för en etablering per 
månad och 2 399 607 kr för två etableringar per månad. Den stora 
kostnadsposten är rörliga kostnader, med 945 000 kr respektive 1 891 000 kr, 
medan räntekostnader och avskrivningar är relativt låga på drygt 123 000 kr. 
Fasta kostnader för administration, skottning och tillstånd är ca 385 000 kr per 
år.
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Årskostnaden för införandet av stationära ÅVC:er i Bettna, Hälleforsnäs och 
Malmköping beräknas bli betydligt högre än för mobil ÅVC, 4 616 300 kr per år. 
Anledningen är dels att de är öppna tre gånger i månaden mot en respektive två 
för mobil ÅVC, dels att stationära ÅVC:er kräver betydligt högre investeringar, då 
varje ÅVC behöver en egen uppsättning containrar, området behöver grusas, 
asfalteras, hägnas in och förses med belysning med mera.

SVAAB rekommenderar inte att utöka antalet ÅVC:er i Flens kommun. Detta då 
Flens kommun redan idag har ett väl utbyggt system för mottagning av 
hushållens grovavfall med återvinningscentral Frutorp, miljöbilen för farligt 
avfall, och möjligheten att beställa hämtning av grovavfall två gånger per år. 
SVAAB sköter driften i tre kommuner och om en kommun avviker i utbud skapar 
det ökade administrativa kostnader. Beräkningsgrunder för taxeunderlag 
kommer även avvika från övriga ägarkommuner om tjänsterna varierar mellan 
kommunerna, vilket minskar SVAAB:s möjlighet till att arbeta effektivt. 

Dessutom ska Sveriges samtliga kommuner år 2027 ha infört fastighetsnära 
insamling av förpackningar. Det innebär att alla kommuninvånare ska kunna 
lämna sitt förpackningsavfall (metall-, plast-, glas-, och kartongförpackningar 
samt returpapper) där de idag lämnar sitt mat- och restavfall. I Flen, Katrineholm 
och Vingåkers kommuner kommer det troligtvis även samlas in glödljus, batterier 
och småelektronik i samma system.

Kommunledningsförvaltningen delar SVAAB:s bedömning. Utifrån ett 
medborgarperspektiv finns det vissa fördelar med att utöka antalet ÅVC:er då 
det underlättar för privatpersoner att sortera sitt avfall. Dock införs 
fastighetsnära insamling av förpackningar inom några år och det finns redan 
tilläggstjänster hos SVAAB för t.ex. grovavfall och farligt avfall. Dessutom finns 
det i kommunens avfallsplan en åtgärd som handlar om att utreda möjligheten 
till fastighetsnära insamling av ytterligare avfallsfraktioner förutom 
förpackningsavfall. 

Ur ett kommunalekonomiskt perspektiv innebär utökning av antalet ÅVC:er stora 
kostnader vilket inte är försvarbart med tanke på kommunens ansträngda 
budgetläge. Ur ett hållbarhetsperspektiv är återvinning av avfall viktigt, men 
etablering av fler ÅVC:er, framförallt stationära sådana, innebär att mark 
behöver tas i anspråk vilket kan vara negativt för naturvärden. Det innebär även 
en ökad risk för nedskräpning, vilket redan idag är ett problem vid kommunens 
återvinningsstationer.

Comfact Signature Referensnummer: 109985SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                       Sida

Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2024-01-15 

39 

Ur ett juridiskt perspektiv har kommunen ansvar för det kommunala avfallet men 
har stor frihet i att utforma sina avfallsföreskrifter och sitt avfallssystem.

Sörmland Vatten och Avfall AB genomförde utredningen till en kostnad av 55 300 
kronor. 

Skickas till:
Sörmland Vatten och Avfall AB 
Akt
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§ 11 KS/2023:41 – 000

Granskning av kommunstyrelsens efterlevnad av 
dataskyddsförordningen (GDPR)

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna delrapporten av kommunstyrelsens efterlevnad av 
dataskyddsförordningen (GDPR) 2023, samt

att slutrapport av genomfört arbete ska vara kommunstyrelsen tillhanda 
senast kvartal 2 år 2024.

______________________

Sammanfattning
Flens kommun har under åren 2021 - 2022 arbetat aktivt med dataskyddsfrågor. 
Vissa områden bör dock prioriteras och åtgärder måste vidtas. Ett systematiskt 
arbete med dataskydd har blivit möjligt tack vare nyckelpersoner som 
organiserar och leder insatser inom respektive personuppgiftsansvarige - GDPR-
samordnare och ingår i kommunens dataskyddsorganisation. Kommunen har en 
fungerande dataskyddsorganisation som består av kommunövergripande GDPR-
samordnare och GDPR-samordnare för varje personuppgiftsansvarig

Viktigaste prioriteringar för kommunstyrelsen utöver de kommunövergripande 
åtgärderna:
1. Skapa nätverk med GDPR-samordnare för varje funktion.
2. Organisera och genomföra träffar för Kommunstyrelsens GDPR-samordnare.

På grund av omorganisation och en hopslagning av 
kommunledningsförvaltningen och samhällsbyggnadsförvaltningen saknas 
rollfördelningen inom GDPR-arbetet. Arbetet med handlingsplanen är därav 
försenad men kommer att återupptas så snart rollfördelningen är klar och med 
stöd av dataskyddsombudets granskning utveckla dataskyddsarbetet för att 
uppfylla dataskyddsförordningens krav. En återrapport av genomfört arbete ska 
vara kommunstyrelsen tillhanda senast kvartal 2 år 2024.

Skickas till:
Akt
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§ 12 KS/2023:191 – 011

Nämndinitiativ särskilt boende

Kommunstyrelsen beslutar

att avslå nämndinitiativet med motiveringen att förslaget är besvarat i och 
med bilagt avtal.

______________________
Emma Dahlin (M), Anna Jernemalm (KD) och Christine Zetterdahl (SD) deltar inte i 
beslutet. 

Sammanfattning
Berit Hyllbrant (L) inkom 2023-11-24 med ett nämndinitiativ avseende 
evakueringsboende äldreomsorgsplatser.

Kommunledningsförvaltningen har i beredningen av ärendet inhämtat hyresavtal 
mellan Flens Kommunfastigheter AB och Katrineholms kommun avseende 
Malmgården, Köpmangatan 4, Sköldinge.

Bolaget hyr 1 238 kvadratmeter, för en tid av tre år, 2023-10-01 – 2026-09-30, 
med en årshyra om 1 222 100 kronor. Något avtal eller uppdrag mellan Vård- och 
omsorgsnämnden och bolaget avseende evakueringsboende har inte återfunnits. 

Då kommunledningsförvaltningen fått besked från nämnden att det inte 
föreligger något beslut av evakueringsboende för närvarande så föreslås 
kommunstyrelsen besluta att uppdra till Flens kommunfastigheter att efter 
samverkan med Vård- och omsorgsnämnden, snarast inleda förhandlingar med 
Katrineholms kommun om att i förtid avsluta hyresavtalet avseende 
Malmgården, Köpmangatan 4, Sköldinge. Kostnaden för hyresavtalet faller på 
Flens Kommunfastigheter AB.

Yrkanden
Björn Carlsson (C) yrkar avslag på kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut med motiveringen att förslaget är besvarat i och med bilagt avtal.

Berit Hyllbrant (L) och Anton Ragnarsson (V) yrkar bifall till 
kommunledningsförvaltningens förslag. 
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Propositionsordning
Vid ställd proposition på kommunledningsförvaltningens förslag till beslut finner 
ordförande att kommunstyrelsen beslutar att avslå detsamma. 

Protokollsanteckning
Berit Hyllbrant (L) lämnar följande protokollsanteckning:

Då kommunledningsförvaltningens förslag till beslut (att uppdra till Flens
kommunfastigheter att efter samverkan med Vård- och omsorgsnämnden, 
snarast inleda förhandlingar med Katrineholms kommun om att i förtid avsluta 
hyresavtalet avseende Malmgården, Köpmangatan 4, Sköldinge) avslogs vill jag 
till protokollet lämna följande anteckning:

Jag finner det ytterst anmärkningsvärt att Flens kommun inte vill medverka till en
förhandling som sannolikt kan minska de kostnader på minst 3,6 MKr som Flens
kommun (via FKAB) i ett hyreskontrakt undertecknat redan den 24 april 2023.

Då det inte finns något beslut från Vård- och omsorgsnämnden att något behov 
av evakueringsbostäder föreligger och att Malmgården därmed inte utnyttjas så 
kommer dagens beslut att drabba både bolaget (FKAB) och Flens kommun 
negativt.

Jag anser att man fattat ett beslut som varken är till företagets eller kommunens
bästa. Finner ingen affärsmässighet eller verksamhetsnytta i detta beslut.
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Emma Dahlin (M) och Katarina Lagerstedt (M) lämnar följande 
protokollsanteckning:

Moderaterna väljer att inte delta i beslutet avseende nämndinitiativet “särskilt 
boende”.

Vi anser att det är de som skapat denna situation som omedelbart bör lösa 
densamma. Den uppkomna situationen hade med stor sannolikhet kunnat 
undvikas om vi hade haft väl fungerande dialoger mellan såväl ägaren som 
nämnd och FKAB. Avsaknaden av klara och tydliga rutiner hur beslut/beställning 
till FKAB skall ske talar sitt eget språk. 

Vi har vid ett par tillfällen blivit informerade om att en bolagspolicy är under 
framtagande. Det går också att läsa i det interna styrdokumentet Riktlinje för 
styrning och ledning - Flens kommuns styrmodell reviderad av 
kommunfullmäktige Reviderad av kommunfullmäktige 2023-04-24 § 33 där 
omnämns bolagspolicyn som ett dokument för att reglera förhållandet mellan 
bolag och ägare. Även i årsredovisningen 2022 nämns framtagandet av 
bolagspolicyn. Vart är den och när kommer den upp för beslut?

Det är av särskild vikt att dra de lärdomar som går av det inträffade, rätta till de 
processer som uppenbarligen inte fungerar för att vi inte ska hamna i samma sits 
framöver.

Skickas till:
Flens Kommunfastigheter AB
Vård- och omsorgsnämnden
Akt
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§ 13 KS/2023:3 – 101

Delegationsbeslut

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga redovisade delegationsbeslut till handlingarna.
______________________

Bakgrund
Delegationsbeslut fattade av HR-chef § 15

Delegationsbeslut fattade av kommunchef § 16

Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens arbetsutskott § 117

Delegationsbeslut fattade inom plan och exploatering §§ 102–109

Delegationsbeslut fattade inom upphandling §§ 37–40
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§ 14 KS/2023:1 – 101

Anmälningsärenden

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga redovisade anmälningsärenden till handlingarna.
______________________

Bakgrund
Energikontoret i Mälardalen AB 
- Styrelseprotokoll Energikontoret i Mälardalen AB 2023-12-07
- Registreringsbevis Energikontoret i Mälardalen AB

Flens Bostads AB 
- Styrelseprotokoll Flens Bostads AB 2023-12-18

Flens kommunfastigheter AB
- Styrelseprotokoll Flens kommunfastigheter AB nummer 6 2023-10-25

Flen Vatten och Avfall AB
- Styrelseprotokoll Flen Vatten och Avfall AB 2023-11-10
- Kontrollbalansräkning Flen Vatten och Avfall AB 2023-11-10, bilaga till 

styrelseprotokoll
- Styrelseredogörelse Flen Vatten och Avfall AB 2023-11-10, bilaga till 

styrelseprotokoll
- Nyemmissionsbeslut Flen Vatten och Avfall AB 2023-11-10, bilaga till 

styrelseprotokoll
- Protokoll extra bolagsstämma Flen Vatten och Avfall AB 2023-11-29
- Styrelseprotokoll Flen Vatten och Avfall AB 2023-12-07

Kommunala Funktionsrättsrådet
- Kommunala funktionsrättsrådets beslut 231116 § 8, Sammanträdestider 2024
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Kommunala Pensionärsrådet
- Kommunala pensionärsrådets beslut 230926 § 9, Revidering av 

författningssamling, Avgifter inom fritidsverksamhet och lokalhyror för Flens 
kommun

- Kommunala pensionärsrådets beslut 231114 § 11, Sammanträdesdagar-/tider 
för kommunala pensionärsrådet år 2024

Myndigheten för press, radio och tv
- Avregistrering av sändningsverksamhet
- Avregistrering av sändningsverksamhet, bilaga hur man överklagar beslut

Region Sörmland
- Kallelse till regionala utvecklingsnämndens sammanträde den 15 december 

2023
Samhällsbyggnadsnämnden
- Månadsrapport januari-september 2023
- Samhällsbyggnadsnämndens beslut 231121 § 115, ekonomisk uppföljning 

januari-september 2023
- Ekonomisk uppföljning januari-november 2023
- Samhällsbyggnadsnämndens beslut 230829, månadsuppföljning januari-juni 

2023
- Samhällsbyggnadsnämndens beslut 231212 § 130, månadsuppföljning januari-

november 2023
- Samhällsbyggnadsnämndens beslut 231212 § 123, Indexreglering av timavgifter 

inom bygg- och miljöavdelningens område
- Samhällsbyggnadsnämndens beslut 231212 § 131, möjliga 

effektiviseringsåtgärder om två procent av samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhet, med risk- och konsekvensbedömning

Samordningsförbundet RAR i Sörmland
- Samordningsförbundet RAR i Sörmland Verksamhetsplan och budget 2024
- Minnesanteckningar medlemsmöte Förbundsstyrelsen RAR i Sörmland 2023-

11-24
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Social- och arbetsmarknadsnämnden
- Social- och arbetsmarknadsnämndens beslut 231206 § 64, Social- och 

arbetsmarknadsnämndens månadsrapport oktober 2023
- Månadsrapport oktober 2023
- Social- och arbetsmarknadsnämndens beslut 231206 § 61, Riktlinje för 

missbruk- och beroendevård
- Social- och arbetsmarknadsnämndens beslut 231206 § 62, Riktlinje för sociala 

hyreskontrakt och jourlägenhet
- Social- och arbetsmarknadsnämndens beslut 231206 § 68, Återrapportering till 

kommunstyrelsen – förslag på effektiviseringsåtgärder om minst 2 % av social- 
och arbetsmarknadsnämndens verksamhet utöver beslutade åtgärdsprogram

- Bilaga med förslag på effektiviseringsåtgärder om minst 2% av social- och 
arbetsmarknadsnämndens verksamhet utöver beslutade åtgärdsprogram

Sydarkivera
- Protokollsutdrag Sydarkivera § 47 Förbundsstyrelse 2023-12-01
- Bilaga till protokollsutdrag Sydarkivera § 47 Förbundsstyrelse, Redovisning av 

digitala arkivleveranser 2 2023
- Protokollsutdrag Sydarkivera § 48 Förbundsstyrelse 2023-12-01
- Bilaga till protokollsutdrag Sydarkivera § 48 Förbundsstyrelse, Sammanfattande 

rapport inventering av personal HR-system 2023
- Sydarkivera resultat webbarkivering 2023 Flens kommun

Synskadades riksförbund
- Glädjande att diskriminering mot ledarhundsförare drivs vidare

Sörmland Vatten och Avfall AB 
- Styrelseprotokoll Sörmland Vatten och Avfall AB 2023-12-07

Unikabruket AB 
- Styrelseprotokoll Unikabruket 2023-12-15

Vård- och omsorgsnämnden 
- Vård- och omsorgsnämndens beslut 231123 § 83, Månadsrapport september
- Vård- och omsorgsnämndens beslut 231123 § 84, Månadsrapport oktober
- Vård- och omsorgsnämndens beslut 231214 §94 – Riktlinje för fast 

omsorgskontakt i hemtjänsten
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Överförmyndarnämnden
- Överförmyndarnämndens beslut 231205 § 43 – Revidering av 

överförmyndarnämndens delegationsordning  
- Överförmyndarnämndens beslut 231205 § 44 – Revidering av 

överförmyndarnämndens informationshanteringsplan
- Överförmyndarnämndens beslut 231205 § 46 – Revidering av arkivbeskrivning 

för överförmyndarnämnden 
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§ 15 KS/2024:16 – 107

Revidering av Bolagsordning för Flen Vatten och Avfall AB

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att ändra bolagsordningen i Flen Vatten och Avfall AB enligt förslaget, samt

att paragrafen justeras omedelbart.
______________________

Bakgrund
2023-08-28, § 70, beslutade kommunfullmäktige om ägartillskott till Flen Vatten 
och Avfall AB. Ärendet har sedermera behandlats på extra bolagsstämma. 
Bolagsverket har, sedan handlingarna skickats in, påtalat att bolagsordningen 
saknar bestämmelse om hur bolagsstämma ska kallas. Det finns endast en 
bestämmelse om årsstämma i § 11. Kommunledningsförvaltningen föreslår att 
bolagsordningen ändras enligt bifogade förslag.

Skickas till:
Kommunfullmäktige
Akt

Comfact Signature Referensnummer: 109985SE



UNDERSKRIFTSSIDA

Detta dokument har undertecknats med avancerade elektroniska
underskrifter:

Sida 1/1Comfact Signature Referensnummer: 109985SE


